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Assisting Personnel:

Sgt. Mason — On Call Supervision

Sgt. Rossi — CIB Supervision

Det. Cobb — Co-Case Agent

Det. Smith — Scene Processing

Det. Sanfilippo — Follow up at CIB

Det. O’Boyle — Interviews at 3468 Spruce St.
Det. Banks — Interviews at 3468 Spruce St.
Det. Turner — Interviews at 3468 Spruce St.

ID. Tech Supv Fuller — Scene Processing %
ID Tech Lane — Scene Processing; Asst. at CIB

Assignment: ‘ \
On Saturday January 17", 2009 at appr0x1mately 2000 hrs, I was contacted at home by Sgt. Rossi who

asked me to respond to the 2800 Block of Mulberry St,-Riverside for an Officer Involved Shooting
investigation. I was assigned as the case: -agent and Det Cobb was assigned as my co-case agent. I
arrived at the scene at approximately 2050 hrs and met with Det. Cobb and several members of the
uniformed patrol d1v151on and members of the RPD command staff.

Investigation: . ‘
Ofc. Boulerice gave the group a brleﬁng on what had happened that night. He explained that RPD

officers had-been called to 3468 Spruce’ St for a man with a gun call. Several uniformed patrol officers
responded: and contacted residents at the house, one of which was V/Iris Hyatt (wife of S/Russell Hyatt).
She told-officers. that her estranged ‘husband, S/Hyatt, had come to the house and was demanding his
truck keys and wallet. Iris would not let him into the house so he pulled a small framed handgun from
his clothing; pomted to his head and said he was going to kill himself. S/Hyatt eventually made his way

“into the house through the back door and began rummaging around for his keys and wallet. S/Hyatt was

agltated and made several threats to kill himself in front of everyone in the residence. Finally, he kicked
open the front security screen door and left the residence. His whereabouts were unknown at the time
officers arrived on scene. Officers conducted an area check for S/Hyatt but he was not found. An APR
was broadcast and two officers stayed in the immediate area in case he returned.

ApprcXim‘ately 12 hrs later, Iris’ daughter, V/Marquita Brooks, contacted RPD dispatch and said
S/Hyatt was now at 2841 Mulberry St. RPD officers responded to that location and confronted him to
the front of a residence. S/Hyatt still had the gun and threatened to kill himself as he held it to his head.

“S/Hyatt was able to run southbound on Mulberry St where RPD officers contacted him again and a

shooting occurred. S/Hyatt was pronounced dead by medical personnel who responded to the scene.
Ofc. Boulerice wrote the initial report for this investigation.

I then spoke with Ofc. Barretta who interviewed a witness at 2841 Mulberry St, W/Dana Derring. Dana
had been inside the residence when S/Hyatt walked in, unannounced, and asked for a cigarette and to
use a phone. S/Hyatt called Iris’ home and spoke with her, demanding his wallet and truck keys.
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During the phone call, S/Hyatt told Iris that he was going to kill himself if she did not do the things he
was asking of her. When he was done with the phone call, S/Hyatt started to leave the residence and
pulled out a small ‘silver’ handgun from his pants and held down along his right side. Dana-tried to call
911 as he followed S/Hyatt out of the residence and onto Mulberry St. Momments later, two uniformed
RPD officers arrived and tried to contact him as he headed south down Mulberry St. A‘second RPD unit
arrived and two more officers exited their car to assist the-first tweo. "Dana lost sight of S/Hyatt and
moments later heard a gunshot. He then saw one of the RPD officers fire their-weapon. Dana did not
actually see all of the shooting. He only saw the RPD officers and heard the shots

After receiving the briefs, Det. Cobb, Det. Smlth ID Tech Supv Fuller and I walked the crime scene. |
saw where S/Hyatt was lying, the bullet casings near two. marked RPD units and the front of 2841
Mulberry St. After walking the scene, Dét. Cobb and I went to CIB where four RPD officers had been
taken due to their involvement in the shooting.- Officers D. Taylor S. Quinn, J. Miller and J. Russell
were at CIB and were interviewed by CIB detectlves Det. Sanfilippo interviewed Ofc. Miller, Det.
Cobb interviewed Ofc. Russell.and I 1nterv1ewed‘0fc Quinn.. Det. Cobb and I interviewed Ofc. Taylor.

Interviews:
What follows are the 1nterv1ews of Ofc Qumn and Ofc Taylor. Both interviews were audio recorded
and downloaded to the RPD Audio® Server. The ,followmg is a synopsis of those interviews.

Ofc. Steve Oumn #1535 -

Ofc. Quinn-was assigned: to a two- -man marked unit this evening with the designator of “C130”. The
other officer’ a531gned to this unit was Ofc. Russell #1458. Ofc. Russell was the driver while Ofc. Quinn
was the passenger. They were asmgned marked RPD unit #3909. This unit is equipped with a video
camera system but.the unit was. parked several houses away from the shooting scene and the system had
not been activated upon their ‘arrival on Mulberry St. Ofc. Quinn did not activate his audio recorder at

.anytime during this incident.

OnJanuary 17", at approximately 1800 hrs, Ofc. Quinn and Ofc. Russell responded to handle a call of a
man with a gun.at 3468 Spruce St, Riverside. Both officers, as well as several other RPD officers,
arrived at the residence and made contact with V/Iris Hyatt and other occupants of the home. Ofc.
Quinn got ‘a-brief rundown on what happened from Iris who stated that her husband, S/Russell Hyatt,
had come to their home and threatened to shoot himself with a gun he was carrying if she did not let him
take his truck. Iris did not want to let S/Hyatt take the truck because he had been drinking. S/Hyatt had

eft the scene about five minutes before they had arrived, heading west on Spruce St, on foot. Ofc.
Quinn was able to get a description of S/Hyatt and advised fellow officers of his physical description

and clothing. He was also able to view some recent photos of S/Hyatt which Iris said accurately
depicted what he currently looked like. She also gave Ofc. Quinn S/Hyatt’s CDL to help the other
officers better recognize him. Ofc. Quinn overheard S/Hyatt’s step-daughter say that when he left the
residence, he turned and pointed his handgun back at the family as they watched him leave the area.
This made the family scared and they ran back into the house for safety.




0 ~3 NN BN

[ T T G S Sy S G S
OO0~ WU h WN— OO

}

21
22
23
24
25
26

57 ¢

28
29
30
31
32
33
34
35
36

37 ©

38
39
40
41

RIVERSIDE POLICE DEPT.

CONTINUATION PAGE
FILE # P09008550
DATE TYPE OF REPORT REPORTING OFFICER
01/27/09 664-187 PC Det. R. Wheeler #303

Ofc. Quinn and the other RPD officers conducted a detailed search of the residence and surrounding
neighborhood. They also enlisted the help of San Bemardino County’s police helicopter during the
search. S/Hyatt was nowhere to be found. Patrol supervision ass1gned Ofc Qulnn and Ofe Russell to
stay in the area in case S/Hyatt returned to the area. , B ‘

Sometime after this initial call, while Ofc. Quinn and Ofc Russell were. statloned near the Spruce St
address, RPD dispatched updated the Spruce St call by-stating a female had called saying that S/Hyatt
was now at 2841 Mulberry St and he was entering that residence. Of¢. Quinn knew that they were about
three blocks from this address so he and Ofc. Russell drove to that area to look for S/Hyatt. Ofc. Russell
parked their unit at the intersection of Mulberry. & Poplar; where they. gotout on foot to make a more
safe approach. As they walked south on Mulberry, Ofc, Quinn noti¢ed a Hispanic male and female
standing in the street. When the offices approached the Hispanic male told them that their mother had
called the police because an unknown male had entered their home. Just as the Hispanic male was
finishing his sentence, a male subject exited the: south side of‘a nearby residence and headed toward the
sidewalk. The Hispanic male pointed toward thls male and said he was the person who had come into
their home. Ofc. Quinn recognized the man‘as S/Hyatt “Ofc. Quinn tried to get S/Hyatt’s attention by
calling out to him and by using his ﬂashllght but S/Hyatt did not respond. Instead, S/Hyatt turned away
from the officers and headed south down the s1dewalk Ofc. Quinn and Ofc Russell began to follow him
using nearby cover as they went \

A few moments later, S/Hyatt turned back toward Ofc. Quinn and Ofc. Russell and pulled a small
handgun from his clothing, S/Hyatt put the handgun to his head (Ofc. Quinn thought the gun was in his
left hand)’ and said, “You gonna make me do this!” Ofc. Quinn and Ofc. Russell remained behind cover
to aveid being shot as they gave S/Hyatt commands to put down the gun. S/Hyatt refused to follow their
commands and instead began walking backwards down Mulberry as he held the gun to his head. Ofc.

Qulnn and Ofc. Russell followed him using cover as they went. At one point, S/Hyatt turned away from
_the ofﬁcers and began to run south down Mulberry and out of their sight.

Usmg the limited: cover in the area, Ofc. Quinn and Ofc. Russell tried to follow S/Hyatt. While they
were followmg him, an RPD unit pulled up in the street and Ofc. Quinn watched Ofc. Taylor get into the
passengers side.of the unit. The unit continued south down Mulberry as they continued on foot. At one
point, Of¢.:Quinn and Ofc. Russell approached the corner of a fence near a vacant lot and began to go
around this corner when Ofc. Quinn saw S/Hyatt lying on the ground, on his stomach, with his feet
pointing south/ west and his head pointing north/ east. Ofc. Quinn could see the upper part of S/Hyatt’s

_facebut his mouth was obscured by his hands and arms pointing out from his body toward Ofc. Quinn
and Ofc. Russell. In S/Hyatt’s hands was the small handgun, now pointed at Ofc. Quinn. Fearing he

would be shot, Ofc. Quinn quickly stepped back behind the wall he had just passed. During this time,
Ofc. Miller and Ofc. Taylor pulled up in the street, out in the open, east of Ofc. Quinn. Almost right
after he stepped back, Ofc. Quinn heard a single gunshot. He could not tell where it had come from or
what caliber it sounded like. Ofc. Quinn looked toward the RPD unit and saw Ofc. Miller and Ofc.
Taylor standing to the rear/ driver side of the unit taking cover from S/Hyatt. He was concerned they
may have been struck by the shot he heard.
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Seconds later, Ofc. Quinn looked back to the south and heard a second gunshot. This one sounded like
the first and again he could not tell where it had come from. Ofc. Quinn peaked around his cover and
now saw S/Hyatt lying with his head to the south and his feet to the north, parallel to the fence he had
been in front of. His hands were under his body and out of view." All four officers walked carefully up
to S/Hyatt and pulled his hands from his body, cuffing them for safety purpe es. Ofc, Qumn could see a
pool of blood near S/Hyatt’s head. Medical aid was summoned and they stayed on-seene as supervision
arrived. ~ f

Ofc. Quinn was armed with his service pistol durmg this 1ncrdent He never fired a shot. Ofc. Russell
was armed with a patrol shotgun. Ofc. Quinn'did not he ﬁred a shot durlng the incident. He did not
know if S/Hyatt or anyone else fired the shots he heard ; r

After interviewing Ofc. Qulnn I 1nspected his ;‘RPD 1ssued audlo recorder and found there were no
recordings for January 17%. 1 also-inspected Ofc. Miller’s recorder and found it had no recordings for
that date. Ofc. Quinn’s handgun was charted by RPD ID Tech’s and returned to him that night.

Ofc. Dave Taylor #432:
Present for this 1nterv1ew were myself Det Cobb DDA M. Paradise, DDA M. Urban, DA Inv M.
McGill and pnvate counsel for Ofc Taylor )

Ofc. Taylor v was ass1gned as “K95” (his permanent call sign as a K-9 officer) in unit #3332. He had his
police service. dog with him this night but it was never involved in this incident. Ofc. Taylor was a
smgle rnan umt He 1s;a581gned to help patrol units throughout the city as needed.

On' the evenlng of January 17", Ofc Taylor heard a radio call dispatched to RPD units stating there was

-a'man with'a gun-call at an address on Spruce St. Information was also dispatched that the suspect had
“been arrested for attempted murder on a police officer in the past. Ofc. Taylor responded to the

residénce on Spruce to-assist officers and was advised that the suspect had already left the scene prior to
any ofﬁcers arriving.” Ofc. Taylor was shown a photo of the suspect, S/Hyatt, while at the Spruce St
address. He and several other officers conducted a search of the neighborhood around the residence but
they did not locate S/Hyatt. Sgt. Corbett asked Ofc. Taylor to stay on patrol in the area in case S/Hyatt
returned to'the scene. Ofc. Taylor agreed to stay and was in the area for around 30 minutes before an
update to the initial call came in via dispatch.

RPD ‘dispatch advised officers that S/Hyatt was recently seen on Mulberry St. Ofc. Taylor was a few
blocks from Mulberry so he headed that direction. When he arrived, he found an empty, marked RPD

unit already parked in the area so he continued south down Mulberry past this unit to where he could see
two officers on foot speaking with some citizens. As he exited his unit, Ofc. Taylor could see further
south of the two officers (Ofc. Quinn and Ofc. Russell), a subject on foot. As he walked toward the
officers, Ofc. Taylor could see the subject looked like S/Hyatt. He could also see that S/Hyatt was
holding a handgun. Ofc Taylor could not recall in which hand he held the gun. Ofc. Quinn and Ofc.
Russell also saw S/Hyatt and began giving him multiple commands to put down his gun. S/Hyatt
refused their commands.
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S/Hyatt turned and began running south down Mulberry toward the “S” turn in the street. Ofc. Quinn
and Ofc. Russell pursued S/Hyatt while Ofc. Miller pulled up next to-Ofc. Taylor. Ofc. Taylot. got into
the front passenger seat of Ofc. Miller’s unit and the two drove south after the suspect and two officers.
As they drove Ofc. Taylor tried to keep a visual on S/Hyatt. At.some point, he lost sight of S/Hyatt as
S/Hyatt went around a fence. Ofc. Miller stopped his unit in the street-where they ceuld see the area
beyond the corner of the fence. Ofc. Quinn and Ofc. Russell' were approachlng this.same corner on foot
as Ofc. Taylor and Ofc. Miller exited the unit and wentaround to the driver side to take up cover. From
his position behind the marked unit, Ofc. Taylor could see S/Hyatt lying in.a prone position on his
stomach with his hands and head facing toward théir unit. His feet were facing to the west. S/Hyatt was
also on the downhill side of a small slope maklng it hard for ‘officers to;see him. In his hands, Ofc
Taylor could see S/Hyatt was holding the handgun and he was pointing it to the east toward the corner
Ofc. Quinn and Ofc. Russell were about: to go around Ofc. Taylor described S/Hyatt’s position as
“lying in wait” for the officers on foot., - ‘ N

Fearing the officers would be shet Ofc Taylor yelled out for them to go back as he moved to the trunk
of the unit. When he did this; S/Hyatt g@t upon his knees and pointed his handgun at Ofc. Taylor. He
could see S/Hyatt adjusting his aim or “tracking” him to get a good shot. Ofc. Taylor expected S/Hyatt
to fire his gun at any momient. Upon seeing S/Hyatt on his knees and fearing he would be shot at any
moment, Ofc. Taylor fired two rounds at S/Hyatt from his service pistol. S/Hyatt went to the ground
after the rounds were fired.. Aﬁer the second shot, Ofc. Taylor’s handgun malfunctioned (stove piped)
which he cleared right away Ofc Taylor was not sure that he had struck S/Hyatt. Ofc. Taylor and Ofc.
Miller moyed up to the comer of the wall where Ofc. Quinn and Ofc. Russell were taking cover and
together they moved up as a team to ' where S/Hyatt was lying. Ofc. Taylor used his handcuffs to secure
S/Hyatt. “He also searched under S/Hyatt’s body with his hand and felt the grip of a gun. Ofc. Taylor
chose to leave the gun where it-was when medical aid pronounced S/Hyatt deceased. Ofc. Taylor could

see that S/Hyatt had been struck in the head causing a severe injury.

Ofc. Taylor d1d not know if S/Hyatt ever fired at him during the shooting. Ofc. Taylor did not reload his
weapon after the shooting. Ofc. Taylor did not have his audio recorder running during any part of this
mc1dent

Photos weré taken of Ofc. Taylor and his handgun was taken as evidence and charted that night. He was
glven another handgun for use while his weapon was being held.

NI
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INTERVIEW WITH OFC. STEVE QUINN
Interviewer: Det. Rick Wheeler

01-18-09/1:07 am
Case #P09008550
Page |

INTERVIEW WITH OFC. STEVE QUINN
Q=Det. Rick Wheeler |
=Ofc. Steye Quinn ‘

All right, this is Detectlve Rlck Wheeler Wlth Rlver51de Police Department.
And today’s date is January 18th at 01- we’ll call it 07 in the morning. ] am
here talking with Officer Steve Quinn, also'with RPD, ID number 1535. Um,
the report number that we’re: dlscussmg is an officer involved shooting,
P09008550. Uh, happened on January 17, 2009. Steve, uh, I want to go over
kinda basically what happened prior to uh, the shooting tonight. ‘Cause as |
understand some of that is um, kind of a basis for why things happened later

_on. ‘And uh, if'y you can kind of provide me with some of that information and
. then just’ let’ me know just uh, uh, when the shooting took place? That’s kind
- of what-F'm going to.want to know about. Um, let’s start off with the basic

stuff. Were you uh a551gned in a one man or a two man unit?

‘ TWO man. .- -

Two man? Who was your partner?

, Qfﬁeer Jeremy Russell.

k Okay. And uh, were you riding passenger or driver?

I was passenger.

Passenger. And do you know what unit you guys were driving?

3909.

Okay. Does that have, um, any video equipment in it?

Yeah, it’s equipped with Coban.

It does have Coban okay. Do you recall at any time um, during the earlier

incident on the 17™ where you guys were out at Spruce, or during the
shooting, did you guys have it on during any of that?
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Uh, I don’t believe so. We didn’t - we didn’t roll code to the call, so.

Okay, okay. How about, do you know if you had ‘your uh, aud10 recorder on at
any time? 2% o @ 5

I did not, no.

Okay. Okay, um, why don’t you klnda actually, what were you guys
assigned as far as your call 51gn‘7

Uh, Charles 130.

130, okay. Okay, Uh,‘kinda take “‘rn:e:f;"t}rrough,um,*z'maybe the - that first call
that got you guys started and put eVerything and then kind of run through it
and we’ll go into it in detall afterwards‘?

Okay. We were dlspatched toa radlo call for service today and I don’t
remember exactly how the call.was dispatched originally.

But essentially we got information that there was a man uh, at a house on
Sptuce who had'a-gun and was - was telling the family uh, his family
members that he was going to kill himself. Uh, we also learned through
ispatch that he has been - or he’s on parole for uh, attempt murder on a
police officer or assault with deadly weapon on a police officer.

Okay.

\! Um, it was one of the two. Anyway, uh, in the call text we also read that he

was last seen westbound on Spruce about three minutes prior to the call. So...
Okay.

...we were operating under the assumption that he was - he already left the
area. However, we were trying to confirm that through dispatch while we
were en route.

Okay.

Just to uh, you know, address any - any necessary threats that me might need
to address before we even arrived.

Okay.
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Um, we arrived and immediately contacted the uh, family members who
advised us that he - he had left the area, um, probably about five to seven ...
minutes prior to our arrival. Um, they were all pretty upset. Um, the uh, turned
out to be the wife of the - of the suspect, um, was pretty upset. She was .
probably most upset. Um, started talking to her. Got a basic suspect
description. Made sure that the other respondmg units th, had the, same
suspect description just in case they were gomg to be uh comlng up from
different directions than we had ~ ,

Okay.

So that we could uh, conduct a more thorough area check Um, ended up
searching the back yard trying - trymg to find him as well. Um, we’re - we
were unable to locate him:there. Got some, uh, info from the daughter, who
said that thelast place she. had actually seen the suspect was behind a white
sedan, whlch was parked in. her next. door neighbor’s driveway. Which is
techmcally west of the house. Um

1 Okay.

4 ‘"’Z“It s about ten feet west of the house. And at that point, when he was leaving

he turned around and produced the gun and was pointing it in the direction of

_.the family members who had come out to the porch to see what he was doing
. and - and look..:

(’)kay._’ iy, | |

..ito'see maybe where he was going or anything else. Try to stop him or
- 'whatever.

Okay.

Um, they all got scared because he was now pointing a gun at them so they all
ran back inside the house.

All right,

So at that point everybody who we spoke with at that house lost visual of the
suspect and he was gone. They, you know, next thing they know is we arrive.

Okay.
So they have no clear cut idea as to where he might have gone.

All right.
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At that point. Um, over the next probably 30 minutes, we conducted various..
area checks. Um, and - and even searched a few houses. Um, 1 know that there
was a - it’s a Sober Living home, uh, which was described to uh, by the -to us
by the - by the wife. Um, it’s also on Spruce. But it’s gomg tm be west of this

location. It’s going to be closer to (Northbend) : »

Okay.

And uh, she said he doubt that he went there. We call we make sure. We sent
some units over there. They did a res check and everythlng was - everything
was fine. He wasn’t there. Um, and the folks there at the Si- at the Sober
Living home hadn’t seen him, uh, throughout the course of the night. Um, we
also searched a Vacént house, um; which would be southeast of that location.

Okay.

Um, Wthh we found Just to try to make sure that we touched everything that

,,,,,,We p0351bly could

eWe even had a hehcopter from San Bernardino come out and help us with the

area check because, you know, we figured getting some eyes from above
ould probably be a good idea too.

Okay. *

5 H‘OWever, everybody involved in this area check was unable to locate the
“suspect. Um, after about a half an hour, maybe 45 minutes of the search, um,

we decided to call the search. Uh, the family was advised to, you know,
possibly consider other options for the evening such as staying in a hotel

room, something like that. Just get out of the area, just in case he did come
back.

Mm-hmm.

And additionally, um, Officer Russell and I were assigned to stay 10-6 on this
call and be in the area with observation on the house just to make sure, you
know, within the, you know, the hours. So, after anyone in the area would of -
would of seen police units leaving the area.

Okay.
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Um, just to make sure that - that nothing else happened. So we wanted to
make sure these folks were going to be safe. Um, I was also told to let Ofﬁcer
Taylor know, um, because he’s a canine ofﬁcer and he has a dog

Okay.

Uh, help out with any type of secondary search 1f one was needed Uh if it -
just in case he, uh, popped out again or anybody else saw him. So as we were
waiting, uh, probably about 25:minutes or so, I»I - that’s just a rough guess,
but um, just like a little while afterwards, um, we recelved an update on our -
on our (MDC) to the orlglnal call saylng ‘that an RP-was calling from 2841
Mulberry and that somehow this person that she was calling about was trying
to enter her house and she - I don t know if dlspatch rnaybe put it together that
this person was the same person as the suspect that we’ve been looking for on
our first call :

Okay

Or~or maybe that you know somehow they knew that and they ended up

5 updatmg our original call : 4ds opposed to dispatching it as a - as a prowler or
. any other type of new. call for service.

p Gotcha

So um, since we were still in the area, and um, we were actually probably I’d

estimate.about three blocks or so. If there were streets that went all the way
through, um, away from that area. We responded to that location. We parked
our car at uh, Mulberry and - and Poplar. Got out and uh, walked on - on foot

-~ probably about a half a block or so. Um, while we were responding to that
. “location, um, we - I noticed that there was uh, Hispanic male and a Hispanic

female both pretty on, um, standing out in the street. Uh, they seemed to be
pretty keyed in on us, so I started asking them once we got close enough if
they were the ones who had called the police the second time. Um, and uh, the
male uh, told me that he had called - or that uh, I think his mom had called.
Um, but someone from his family, his party, you know the group of people
that he’s familiar with had called because there was a strange man that they
didn’t know or, you know, that didn’t belong there was trying to get into this
house.

Okay.
No more than a second after he finished his sentence, uh, I saw a white male

matching the description, uh, of the original suspect description, walk out
from the south side of this house, uh, eastbound onto Mulberry and then upon
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seeing us, he turned immediately southbound and started walking away from
us.

Okay.

The male who had been talking to me out51de in the street pomted and said,
“That’s the guy.” At which point, uh, Officer Russell and I contacted this man
by both using verbal commands and our flashli ghts to try to show the guy that,
you know, that we had actually seen him, you know, by - by flickering our
flashlights at him a little bit: And - and telling him to, you know, show us his
hands and things because-we were uh; we'd gotten, information from the
family originally that he was armed w1th a small cahber possibly a .25 auto
pistol. ~

Okay.

So, um. “aks we wer,‘,,,k' 1V1ng thlS man Verbal commands, he - he refused all of
them. And uh, wasn’t: listening, to us. Uh, he walked away at a pretty - pretty

‘normal walklng pace. Until at'one point he uh, he spun around, faced us, and
«_pulled a gun out and pomted it to his own head. And he was challenging us,
. um, you know saying things - I can’t remember exactly what they were, but it

was Just a~- like a verbal challenge like, “Come on, you gonna make me do

; thls"” or somethlng like that.

11 right. A=)

And he was yelling and screaming while he had this gun pointed to his own

; head

| Okay.

Um, at that point, Officer Russell and I took cover as best we could.
Communicated to each other that there was a gun involved at this point and
that we had a - that we both had knowledge of the fact that this gun was - was
involved in the situation now.

Okay.
Um, as he - but he was still - he was back peddling at the point when he was
facing us. He was still traveling southbound. He was just facing a different

direction at this point.

Okay.
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'm putting the uh, as many updates as I can over the air saying, you know,
“This guy’s southbound on Mulberry. He’s got a gun. Um, he’s pointing it to
his own head.” And uh, “We’re continuing southibound on Mulberry.” He -
actually turned back around with his back fac1ng back towards us, at '[hlS '
polnt " : t :

Okay.

And began walking southbound agaln And uh and contlnued in that
direction. ; ; f

Still - still a gun to the head?

Uh...

Do you rec;yaltlkk:?

...atth“is"point, we started - | startea running up, uh, to - to close the distance.

Only so that I ‘jcén keep an cye'on him, but also moving behind cover.
'Sure

So: Ikmd of lost: 51ght of that. But I - I could still see the outline of this man
“ walklng, um, as I was trying to find a good place to take cover and...

Sure. ; :

..‘.po:é,sibly cover or concealment, whatever I can get my hands on so that I

~could make sure that I was, you know, going to be putting something hard in
* “between the suspect and myself.

Okay.

Um, we crouched behind a uh, behind a - a block retaining wall, which must
have been about three to maybe four feet tall. There was a - a wrought iron
gate set up on top of that, which increased its height and there were some
branches of some kind. I don’t know if they’re, you know, vines or shrubs, or
whatever, but they’re growing on these - on this fence so that we had a little
bit of concealment on top of - on top of some cover.

Okay.

Kept eyes on him. Uh, saw him continuing south- I mean he’s just kept going
south. I keep updating dispatch and other responding officers, letting
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everybody know wh- where he’s going and what he’s doing and - and - and
direction, um, of his travel.

Okay.

Um, at which point, uh, he starts to get a llttle bit further away from us. So we
again left our point of cover to keep eyes on him. Um, when 1 was leaving that
point, I looked into the street and:I'saw a patrol unit had pulled up next to -
basically next to our locatlon Whether they knew we were there or not.

Okay.
Um, and I saw Ofﬁcer Taylor openlng the handle of the passenger seat, uh,

the passenger 51de Which told me there was at least two more officers there
now at thls point.

Okay.

_Because he’s a canine ofﬁcer He always rides alone. And he’s jumping into
., the passenger seat of another moving police car that hadn’t been there
prevmusly ‘

Had;‘had uh, Ofﬁcer Taylor been on foot with you guys?

Not to my knowledge.

Okay.

, ‘f‘I,“- I don’t know where he parked or what - at what point he joined the foot

pursuit or anything else, but I do know that when I looked out the street, I saw
him trying to open the passenger side of this car as if to ride almost two man
with...

Gotcha.

...with whichever officer was in the driver’s seat of that vehicle.

Okay.

At which point, uh, Russell and I left our - our point of cover again to
continue after the suspect on foot, whose still not following any of our verbal
commands and - and resisting every other option that we were able to give

him safely at that point.

Okay.
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Um, as soon as I came around that fence that I had - I had been hiding behind
and saw the police car, I looked for the suspect on the s1dewalk Wthh is ¢~ e
where he had been walking. : \ <

Okay.

And I couldn’t find him anymore., Um I was famlhar w1th the area simply
because about two months ago, ‘maybe a monthand a half ago, there was a
house that burned down rlght there and I remember belng stuck on that scene
for awhile. * - :

Mm-hmm.
It was right where that hadj‘haippéned. % <

Okay‘ A

) So. T'was fam111ar w1th the area enough to know that there was a block wall,
& uh, 31m11ar to:the one that we had been hiding behind, but a lot taller, maybe
L Usix, six, and a half feet

Oka.‘/ )

““Covered with plants, so, Officer Russell and I ran to the corner of that wall.

And weboth sort of overextended ourselves. We both ran past the - the
threshold of that wall.

Mm-hmm

And uh, when I ran around, I saw the suspect proned out with his feet against
the chain link fence, which would be about - which would be in a
southwestern direction and his head in a northeastern direction. And I can
remember seeing his entire face, except for his mouth area. And in the place

of that, I saw that his hands were forward and that there was a gun in his
hands.

Okay.

And he was pointing it in our direction, as if he was going to wait for us to run
around this corner and then shoot us.

Okay.

When we overextended ourselves, which we did.
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Okay.

Quickly yelled, said, “He’s got a gun.” I ducked behind the plants again.-Just
retraced my steps really quickly. And uh, at that point I heard a gunshot I
immediately looked up to find that there w- was now this patrol car that had
been following us down the street. And I saw, Officer uh, Miller and Officer
Taylor standing to the rear of that patrol car. So Ilooked at thetn to make sure
that they were okay. Just in case the suspect had fired the shot that I had

heard.

Okay.

I wanted to make sure they were okay At Wthh point I heard the second shot
go off. Um so [ took a qu ¢ ‘peek around the corner and I...

Mm- hmrn

’ and at that pomt I saw that the suspect instead of lying in the direction that
he had been’ lymg prev1ously, with his gun pointed towards us and his head

pomted towards us and his feet going back towards the fence...

..he was nowflying with his feet almost it would appeared in the same
position; except that his body would have been pivoted to the south. So now
his head was to the south and his feet were to the north and he was lying

pagallel to that fence.

\ 'Okay.

So it appeared as though he had been - he had fallen over to the side, over
here, or maybe rolled over to this side. But he also appeared to be lying on his
stomach.

Okay.

Um, which he had been - which he had been previously, however, uh, at this
point he would have a much worse angle if he was going to be trying to shoot
us.

With the gun.

We made the decision to approach him at that point. We noticed that uh, his
hands were underneath his body, his torso area. Um, chest, stomach,
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somewhere in there. Um, as we were approaching, we continued with our
verbal commands. Uh, he didn’t respond to those. I noticed that there was a.~.a
pool of blood, um, at the - it’d be around his head area. And so, uh, I provided
lethal cover for the officers who uh, removed his hands from undemeath his
body at, which point he was handcuffed : - ~ bs

Okay.
And that was it.
Okay.

And then we called: for my medmal a1d was en route but we just guided
them into the scene and uh, Sergeants were there within - they responded to
the original traffic that I had been putting out, uh, during the foot pursuit and
the uh, the. mentlon of a gun over the radlo so that everybody knew exactly
what we were daeling with and

ok

_Okay Uh total of two shots uh, that you heard while - when this thing went
“ down‘7 ~

Yes.

Okay All right. It’s - it’s real thorough, uh, Officer Quinn. So I’'m gonna go

['back, kind of a little bit, and - and ask some additional questions. And forgive
“me if I re-ask something that we may have already gone over, but I want to...

Sure.

...make sure we cover it all. Um, the address that you guys went to over on
Spruce do - do you recall what it was, or?

I believe it was - it was either 3648, or 3468.
3468 is the one that I had heard anyway, do that sound right?
Yes.

3468? Okay. Um, and do you know, is that where the guy lived, from what
you could tell, or?
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I spoke with his wife and he - and she told me that when he’s in and out of
prison.

Mm-hmm.

And that when he’s not in prison, that that s where he' hves But he had been
sleeping like last night apparently, and-- and accordlng to her,.a few of the
nights prior to that, he had been sleeplng in Indlo at some sort of uh, recovery
place. Like a rehab place or somethlng hke that:

Okay.

And that she had. Just been contacted by him asklng her to pick him up from
there and then all of a sudden he: appeared She refused to pick him up and all
of a sudden he appeared at the house

Okay Okay

So she there’s photos of h1m in -inside the house and everything else. Um,
«, and - and L get the sense that if he were to out and he were to be...

That s where he would be

notin prlson,‘ 'that that’s where he would be. Or in a recovery home or

something like that.

Okay.‘"{Urh, do you recall, were there a lot of people at that house, or just the

wife and the - the one other female?

. "There were - there were a few people at the house. Uh, there - the wife was

there along with uh, it’s I believe it’s the wife’s daughter from another either a
relationship or marriage.

Okay, was that uh, last names was (Brooks)? Did that sound familiar?

L.

I don’t know if you...

I - T only spoke to the - to the wife to be honest.

Okay.
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So, I - I didn’t interview any of the other people at the house.
That’s fine.

[ do remember seeing, however, uh, I think two males Uh the uh, the female
she might have been in her - in her 20 S, maybe m1d-i ' Ty

Okay.

And the woman with whom Iwas speaking, which is the wife of the suspect,
and a very small child, maybe a two year old or somethmg

Okay. Um, did uh; dld she say. why he was there‘? He - he just needed a ride or
wanted a place to stay" Or dld she ever know why he was actually there?

Uh, no. And to be honest she seemed pretty concerned because first of all, [
mean the police were getting called; but second of all, uh, she - several - at
several dlfferent points in the - 1n the - my interview, my brief interview with

Justtrymg to_get. some information and everything else, basic stuff...

Sure.

Uh, mentloned that uh, he was on parole and she offered, uh, she must have
offered between five and ten times for me to talk to his parole officer on the

phone

Okay.

So it seemed as though she was trying to get some type of a resolution to this.
Sure.

To the problem.

Okay.

And uh, that’s - that’s the only thing that uh, that she was able to give me. She
had no idea, that at least she told me why he would be there at this point.

Uh, does anybody know how he got there, um, like did he have a vehicle or
anything that you are aware of?
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The only vehicle that he had access to, uh, which we were able to confirm ...
with the neighbors, uh, is a truck which was parked on a street to the front of
the house. ; .

Okay.

Uh, the wife told us that he had -that the suspect h‘éid‘ wantedkeys to the truck
so that he could leave, but she didn’t want to give him the keys because she
felt that he was in a either 1ntox1cated or-or somethlng like - she knew that
him driving the vehlcle was going to be a bad 1dea '

Yeah, okay.
Because of the State that he f‘asiln

Okay.,. AIl rlght And that’s good because I had heard about a truck, but I
wasn’t:sure if he had driven it to the location or if he was just wanting access.

” And it sounds hke he was wantmg to gain access to it?

U That:‘_s, ‘t‘he ; Xjact same lmpressmn that I got.

So- sonﬁds about what I had heard. Okay. Um, do you recall the description of

the'guy that they gave you at the time?

' Yes. Uh, 62",

Uh-huh.

Between 160 to 180 pounds.

Okay.

He was uh, had shorter gray hair with a mustache. Wh- which was also gray.
He was uh, originally - the original suspect description was a uh, blue and
black striped collared long sleeve, button-down style of shirt.

Okay.

Along with a pair of blue jeans. And uh, I was also given a picture. Not - the
driver’s license as well as a picture, uh, like 2 home family portrait of...
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Okay.

...of the suspect and uh, everybody in the house was able to describe hrm as
matchmg the photo, which was a very high quality glossy, you know, photo
that uh, that they said was a very accurate uh, portrayal of how he looked
today. P | ,

Okay. And uh, is the driver’s hcense somethrng you got from the wife? Or did
that come from him? ;

Yes, uh, she gave that to me, uh, durmg the response to her house, so that I
could uh, I could show other respondrng units; uh, originally what he looked
like. . ;

Gotcha. Okay. Um,_ﬁbviyouisly it doesn’t sound like, uh, anything came up
while you'guys were kind of on that observation, or keeping an eye out on the
- the house? Um, and then the nex't‘update you guys get is from a location
other than where you’re at, saylng that someone is at the residence and

e d1spatch is somehow connectmg that it’s potentially linked to the case that you
. "had 1n1t1a11y been on, s that right?

Corr,ect-

DO you remember what that other address was?

2841 Mulberry Street,

" Okay

And we never - never went inside or contacted the uh...contacted what
sounded like the RP. Uh, based on the brief update that we received in our
call. However, the uh, young couple outside were very uh, adamant that this
was the man that uh, was trying to gain access to their house. And also, uh...

Okay.

...they also seemed to be pretty scared of the fact that this man was trying to
gain access to their house.

Okay. So upon uh, getting the update information, you guys go over to
Mulberry Street to see, uh, obviously to see if it was the guy you’ve been

looking for?

Correct.
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Um, parked at north of where the shooting takes place? You’re north, more.
toward - I think that Poplar that’s the cross street there?

Yes.

Is that where you guys StOpped‘? G
We parked at the southeast comer of uh Mulberry and Poplar

Okay. Do you recall if uh; Ofﬁcer Taylor was around or showed up with you
guys at the same tlme or -at that tlme 1t was Just the two of you?

It - yes, to my knowledge yes ;

Okay.

We'- we knew we were the closest unlts because we had been told to stay in

the area.

Uhy we were hterally down the street from where this happened.

And upon arriving at that uh, at that comer of that intersection, we
1mrned1ately exited the vehicle and began, not running, but I’d say very

- briskly walking towards the area that we were uh, that we believed the house
“, “to be based on the map in our - in our computer.

Okay. Uh, and then you see the young Hispanic couple, uh, they confirm that -
did they confirm they were from that address, 2841, or just that someone had
come into their house and then pointed him out when he shows up?

They - they were able to confirm that there was a - a male who was trying to
gain access to their house.

Okay.

And then upon finishing that sentence, another subject appeared from - from -
it almost looked like the side or maybe the backyard area of that home.

Yeah.
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Walked out onto Mulberry and began walking southbound away from us. And
as soon as he was on his way up from the back of the house, before he even.-..
stepped on the sidewalk, the male - the Hispanjc male, who we had contacted

Right.

...the front of the location identiﬁed ‘fhat ma‘lei es the

Okay.
...suspect who was trylng to gam access to thelr house

Okay. And could you seehim clear enough to to know that, yeah that’s the
guy that you Just had a drlver S 11cense from and seen pictures the family told

you about‘?

The. only thing diffefent was, uh‘,le“ie wasn’t wearing a - a long sleeve button

_down blue and black striped shirt.

; _He was wearmg a wh1te t-shirt. But he appeared to be a-a 6’ - 6°2” male,
‘ somewhere in there

Physxcally matchmg, but maybe the outer jacket or whatever was missing at
the time?

“ Yeéh.

Okay.
And he was wearing blue jeans and uh, we could - we could see that the

hairstyle was approximately the same in - in terms of length and - and
bushiness, I’d say. I mean it wasn’t a flat top, it wasn’t a shaved head.

Right.
Um, and uh, and that was...
Okay.

...that was it.
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Okay. Uh, did it ever look like he um, when this male comes out from behind
this home residence and starts to make his way south and you are giving
commands, um..

Immediately.

Eh, eh, does he ever acknowledge your presence" lee looks back makes eye
contact with you? And - or is he just off walklng on his own‘7

No, he started walking southbound from that area, uh as soon as he physically
could. As soon as he cleared that gate o &

Right.
~-he was W?lklﬁg SOUthboun'di on the sidewalk,
Okay,

Deépite our Vefhal commands“,'"which were at a very loud...

~Sure..

b, Volume and - and our flickering of our flashlights and dancing the light
‘ around hlm trylng to make sure that he knew that we knew he was there.

nght, LS

Uh, so that we could...

. 'Did he ever yell or communicate to you guys, or - or wave you off? Or

anything at all to say that, “yeah, I know you’re there, but I’'m not going to
talk to you” or?

He made no acknowledgement of the fact that we were trying to contact him
or behind him...

Okay.

...or anything else like that until he spun around.
Okay.

And looked at us, with the gun pointed to his head.

All right.
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And at that point he began yelling and screaming.

Could you see when he came out from behind that house, d1d he have:
anything in his hands that you could tell at that point, uh; or was it onIy uh
once he put the gun to his head, turned towards you.guys and put. his gun to
the head that you noticed now that he had somethmg in his hands‘7

I - Icouldn’t tell he - if he had anythlng in hlS hands oron hlS person...

Sure.

...when he left theaba(':kyard or81deyard of thiﬁég‘f'e"sidence.

Okay. |

But a ‘Vmént’iaon was madeof a small'caliber pistol, which...

Prev1ously‘7 ﬁ

...could be easﬂy concealed either in a pocket or in a, you know, a waistband
or anythlng else hke that.

. :Okay

So we knew that if there - we suspected that if a gun were in play that it was
gomg to be small.

; ;Okay

Easily conceal the gun.

Okay. And then he uh, continues uh, southbound on Mulberry, uh, I know
Mulberry kind of makes a jog to the right and a jog to the left as it continues
down towards First Street, and he continues toward that little S-curve, still
ignoring you and so forth. At some point you said he was on the sidewalk. Is
he still on the sidewalk prior to that S-curve when he turns around and puts
the gun to his head?

Yeah. Uh, as far as I could tell from where we had taken cover, which didn’t
allow me a full view of the suspect, but I could still see that he was walking
southbound with his back turned towards me.

Okay.
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Uh, I- I couldn’t tell if he was walking on the sidewalk or maybe just in the
dirt, just next to the sidewalk. But he - he maintained a pretty, uh, a pretty
direct path southbound towards First Street from from that S-curve.

Okay.

At which point, when uh, well when I .- when we left that point. of cover, SO
that we could keep eyes on him in the first place, he dlsappeared from our

s ght and at that point is When we - we found that he was proned out, facing

Right.
...this abruptly cndifig 90 degree wall that we'had just...
Sure. ’,

...you know, and - and was pojnfifng the gun in the direction of that.

4 Okay And-and fbrgive me, I - I thought, um, was there a time that he’d
\"pulle‘@ the gun out and put it to his head as he walked prior to going prone?

Qkay, and ﬁwés he facing towards you and acknowledging you or back to you

and just put the gun to his head as he (unintelligible)?

Wlthm maybe five seconds of us initially contacting him by giving verbal

- commands and using our flashlights to...

Sure.

...try to draw his attention, uh, he spun around, faced us.
Okay.

Pulled the gun to his head and was pointing it at his own head. And at that
point he began verbally challenging us. Uh, I - I can’t exactly remember what
he was saying, but it was something to the effect of, you know, “You want to
do this” or something...

Okay.

...like that. At that point, we took cover.
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Sure.

Which bought him a bit of time to turn around and contmue walkmg
southbound, which is.. f ,

Okay.

...what he did.
Do you remember Whether.he held the gunrl ght or left handed?

I believe the gun was 1n hlS I beheve the gun was in h1s left hand. I - I’'m not

To the best of your knowledge"
Yes, to: the best of my knowledge I thmk

Could you see what kll’ld ofa gun it was? Did it look similar to what maybe

« “they had: deserlbed or do you have any idea?

Uh, I don t know Um but I - I'do know that I hadn’t seen it slung on his body

,or it Wasn t obv1ously a large rifle or a shotgun, something...

...that w we would be able to see obviously when he’s walking from the back of
the res1dence

e Okay.

So it was a small - | remember seeing a small pistol.

Okay.

I’'m not sure if it was a revolver or an automatic. Uh, or - or anything like that.
And from your vantage point, you were certain it was a gun?

Positive.

Okay.

And I put it on the radio as - as just - just like that.
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Okay.
I said that there was a gun involved and that he had a gun to h1s own head

Okay. And then at some point he ends up out of your VlSlOl’l You guys try and
move up to get uh, uh, observation posrtlon on him, and the next time you see
him, he is laying prone in the dirt. Uh,‘cause the area where he ended up at,
where he, uh, where he fell after the shootmg, is kmd ofa b1g dirt area like
you described? ~ i ;

Right.

Um, and this time he’ ‘éy"“pointing it back toward“s you and Officer Russell,
laying the ground proned:out, -and does he have his arms extended out?
Handgun in‘one hand, pomtmg in your dlrectlon‘7

He has both arms* extended out i front of his body, gripping the gun. And as
soon as’l broke the plane of that 90 degree angle wall...

1 Okay.

thatabruptly ends ythere with the shrubbery on it, I noticed him lying prone

>

_facing us, pointing this gun in our direction.

Okay.

I suspected that he was waiting for us to run, continue past that and that the
distance that we traveled between breaking the plane of that wall and where

‘we would have been running, that he was aiming to - to let the uh, the
“difference in reaction time aim the gun for him.

Okay.

So that we could be at the point where he was going to be able to react fast
enough to pull that trigger.

And you would have been out in the open at that point, so it’s...
With no cover.

...safe to say there’s no cover?

Zero.

Okay. And basically he had the dropped on you.
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Yes.

Okay. A- as you made that brief break from cover and then you retreated was
Officer Russell with you, or he’d broken off to another 10cat10n‘7 Ne)

He was with me, uh, the entire tlme;,_i 3

Okay. Do you recall prior to um; nh, the one unit ‘d‘showing np that Officer
Taylor ends up going to open up the passenger door, do-you recall Officer
Taylor being there prior to-him tryingjth"erdoor? L

No. |

Okay.

I- I don’tknow When Officer Taylor"arrived.

O‘kay‘

) I do know that that he is a canine officer and that typically he does not have

a second ofﬁcer ndmg with him.

’ R1 ght:’

And thatfifhe were going to be jumping into the passenger seat of another
patrol car, that that patrol car must then be drive- be driven by another officer.

“Right.

So I was under the assumption that four officers were present at the time.
Then yourself - uh, the two of you, Taylor and somebody else.

And - and an unknown driver at that point.

Okay. And as you drop back behind cover, the last thing you see, of course, is

the guy with the gun pointed at you and then as you are behind cover, that’s
when you hear shot number one?

Yes.

How soon after you retreated back to cover do you think you heard the first
shot?
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Maybe a second or two.
Okay.

Two seconds.

Could you tell where it came from?:: )
I couldn’t.

Okay. Um, [ know you’ve: ﬁred uh, our handguns several different times, our
Glock 40’s, did it sound like that" Or a dlfferent type of gun?

It was a - it was a- 1t was Just a pop noise, Like a loud bang noise. Uh, I - I
couldn’t tellif it were the suspect firingat- at the other two officers, at
Officer Mllier and Ofﬁcer Taylor who

Okay F .

Who were clearly VlSlble from where he was and taking cover behind a

"i~':"patr01 car.

“Uh?f}Q‘

Which is why I looked back at them to make sure that they were okay.

Okay. "

; Uh, because I wasn’t sure if the suspect had fired a round at them while they
*, “exited the patrol car or if - if maybe one of our officers had fired at the

suspect.
Okay.

I wasn’t sure. But I check- I looked over there to make sure that they were
okay.

Do you recall what you saw after hearing that first shot, you turned to look at
the officers over there, do you recall what they were doing and what you saw?

Uh, I remember Officer Taylor was standing behind the patrol car. Officer
Miller was uh, was on the driver’s side, but maybe to like the left rear quarter
panel area. I mean not directly behind the car, as if he - if it were in reverse he
was going to get run over, but...
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Okay.

..more to the side by the - by the passenger - or.by the driver’s side rear .
wheel Almost in that area. Trying to put as much of the car between the. -
suspect and himself as he possibly could. Um to be honest w1th you, Llooked
over to make sure that one of the two weren 't down %

Sure.
At which point I heard the seeond shot.."
Okay. Do you recall where that shot came from?

No.

Okay. And dld it sound anythlng llke the first shot?

It sounded 1dentlca1 to the ﬁrst shot

% Okay And were you looklng over toward, um, Officer Taylor and Officer
"Miller when the shot.went off or you - had you been looking back toward the -

so 'm Just trymg to get an idea if you can recall where it may have come

; from“’

I,was scanning the ground like I said. Uh, it was - it was only a matter of - of
maybe a.second. I mean it was...

BetWeen the two?

“. “Between the two shots that were fired. They were both fired within - within a

very short period of time. And uh, immediately following my whipping my
head and upper body around to take cover behind this block wall as fast as I
possibly could, uh, these two shots were fired. And again, when I looked back
at the patrol car to check on the status of - of the other officers, I was scanning
the ground up - I mean making sure that there wasn’t anybody on the ground
and then making sure that the other two officers were standing.

Sure.
[ saw out of my peripheral vision that both officers were standing and that
through my direct focused vision that there wasn’t anybody on the ground.

And at that point, both shots had been fired.

Okay. And uh, after that second shot is fired, um, it - did you guys at some
point decide it was okay to break cover? Like did you get words from Officer
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Miller and Officer Taylor, like uh, it was clear to come around that corner or
how did you end up proceeding back to the uh, suspect‘?

I uh, I quickly turned back around facing the suspect but st111 malntalmng
cover behind this wall. ot ; \

Sure.

And I quickly peeked out from"behind this wall:
Okay.

So that I could try.to get uh, any type of a visual of the suspect to see maybe if
he - if he was runmng or, YOou: know, I mean the entire time we were in foot
pursuit, whlch is how | addressed iton the radio...

Mm-hmm.

of the suspect, ‘uh, we were constantly moving. So [ wanted to make sure

‘that if this - if this suspect had - had stood up and was - was to start running
- away, frem h1s posmon that I had last seen him in..

Nl wantedh to make sure I could tell exactly where this man was running.

Okay

; S‘So as soon as I looked and it was just a quick - a quick look out there, just to
. “see who was there or what position they were in, I noticed that the suspect was

in a completely different position than...
Right.

...he had been the first time. And at this time, if he were still trying to act
aggressively towards us, he was in a horrible position to do so.

He wasn’t facing toward you guys anymore like before, he wasin a - a
position where you said head to the south, feet the north, and on his stomach
at that point?

Yes.

Okay. Do uh, do you recall um, as you and Officer Miller, or was it Officer
Russell?
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Officer Russell and I were...

Officer Russell and you - as you guys started heading up.to uh, the susp‘ekc’it',:
um, did Officer Taylor and Officer Miller follow up with you? Or what?

Yes, all four of us approached...
Okay.

...on foot from the nort‘h;enéof - of thelocatlon "
Okay. |

Coming up t'oitﬁe uh, to thepolnt where the Suspect’s feet were - so we
approached him foot first. - &

A-.any'movement on the suspec‘tf.ﬁat‘ all?

%, No movement‘a‘nd continual uh, continuous verbal commands were given at...

Right, ‘cause you’re;:

< thls point. .

..’.sayi‘ng h‘ishands were underneath his stomach?

Yeah, we - we could not see his hands or his palms really. We could see from

~ his elbows up.

Okay.

And uh, both - both hands were underneath his - his chest and stomach areas
towards where...

Did he ever respond as you guys were moving up to handcuff him?
No.
Okay. Who handcuffed him?

Uh, I - I don’t remember. I - I had lethal cover on him and I was very focused
on...

What were you armed with at the time?
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My pistol.

Your pistol? Okay. Did you ever fire your plstol at any tlme durlng thls
incident? : o L

No, I didn’t. | |
Okay. Okay, do you recall 1f uh Ofﬁcer Russell ever ﬁred hls‘7
Officer Russell, I beheve was carrylng a shotgun and k

Oy ; ; "

..Idon’t thmk he did, no..

Okay. And once, um, onge you guys got up and handcuffed him and - and
reahzed uh, for the most part everythlng was stable, did you locate the gun?

« ‘ We dec1ded not to roll the suspect over onto either side, simply because we
 knew, that uh medlcal aid was en route.

And that we wanted to make sure that uh, a supervisor was on scene and that
the medical uh, professionals were able to do what they needed to do with the
suspect before uh, we - we went ahead and moved him. So...

- Okay

...we did not. Uh, and he continued to uh, lie on his stomach in that position
for uh, the entire time that I was at the scene. Simply because we...

Still not responsive (unintelligible)?

Yeah, it was...

Okay.

...s0 that we could let AMR and RFD do their thing.

Okay, any discussion as to - did anybody say they fired or - or return fire or
anything like that? Do you know?

No.
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No?
Not to my knowledge.

Okay. All right. Um...let me make sure § |

prior to the uh, to him producmg a weapon and putting it to his head, any
civilians follow him out from the rear of that house”

No.
That you are aware of anyway‘7

Uh, ,no 1- none théitﬁlﬂinsa‘v’v and |

,, "Qkay Al ri ght All right, is there anything uh, uh, regarding the incident that
“ - that we: haven t gone'over? Anything that you think would be pertinent

questtens I haven’tasked you that you think would be helpful?

Okay. All rlght, it sounds like uh, supervisor showed up, uh, at some point...
Imﬁriédiately...

#..soon after...

...following.
...medical aid was there pretty quick?

Oh yeah.

Do - do you know if they pronounced him as uh, deceased at the scene there?
Or do you know anything about what his status was?

I - Idon’t. Um, uh, I - T have no idea. Sergeant Corbett arrived on scene
within...if I had to guess, I’d say 30 seconds.

Okay.
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A: Of everything that had happened. Everybody that was at the first call knew
that the - that this - it wasn’t even a second call per say because it was just an,
update on the first one since the - the first call was still active. But um,
medical aid was uh, I - I had - throughout the course of this taken the /.
responsibility to - to use my radio and - and to be in touch with dispatch and
other responding officers. Um, shortly after uh, I put out the uh, information
that there were shots fired and the suspect was down, was in custody, uh, the
radio traffic resumed to its normal radio traffic and at that point I was able to
direct, uh, RFD and AMR into the scene from First Street. They arrived within
am- [ would say a minute of domg that

Okay.

A: So, they - they were, uh they had very fast response time as well as the
superv1s1on on scene. 4%

Q: Okay. All nght Ofﬁcer Qulnn Ithmk we’ll uh, conclude the interview. Uh, it
is 0148 hours.

This transcrlpt has been rev1ewed w1th the- audlo recording submitted and it is an accurate
transcrlptlon ' : N
Signed .
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INTERVIEW WITH OFC. DAVE TAYLOR
Q=Det. Rick Wheeler |
Q1=Det. Rick Cobb
A=Ofc. Dave Taylor
Al—(Saku Ether) -
2=(Tara Ur,ban)k

All right, this is’ Detectlve R1ck Wheeler w1th Riverside Police Department.
Today’s date is January 18,2009. The time is 0234. And I am here on case
P09008550, uh officer involved shootlng from the 17", In the room with me is
Officer.Dave Taylor, uh Detective Rick Cobb. Uh, from the District
Attorney’s Office, (Michelle Paradise), uh, (Tara Urban), (Mark McGill), and

N prlvate attorney, (Saku) Eta— uh...
(Ether) :

& "(Ether) Ialmost sald it wrong, Uh, with Officer Taylor. Uh, Dave, I got your
ID number, uh 1t’s 432, is that correct?

Yes. N\

Okay. And uh, did I say (Saku) right?

Yep.

Great.
Got it.
Did you have anything you wanted to add before we got started?

I do. Um, I just want to make it clear, um, that uh, under Riverside Policies
and Procedures Manual, Section 4.8, Officer Taylor has a obligation as we
understand it, um, to cooperate with any criminal investigation being
conducted and as a result of that requirement under that policy section, he’s
here today to cooperate with the investigation, provide a statement and answer
the questions of the investigators. Um, but he’s certainly not waiving any uh,

v
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rights he has under the Constitution. He’s cooperating because he’s required
to do so.

Great. Okay, I appreciate that. Okay, uh, Dave I want to.kind of go back over
some of the things that happened on the 17™ earlier in the evening time that
uh, kind of led up to the - to the shootlng that took place-over on Mulberry
Can you kind of start off and let me know, uh, what unit are you assigned to
and what was your call sign for that night? | ‘ sl

My call sign is Canine Four.;That s my permanent call SIgn
Okay.

Canine Unit. And T was driving unit 3332,

Okay And uh you rea srngle ofﬁcer but you have a canine with you at that
t1me‘7 s :

Are you assrgned to any particular part of the City?

: Normally 1 work north or east end, but uh, but currently there’s other canines
. out so I had the whole city.

Okay All rlght Uh, if you can, kinda go back to um, the beginning as - as
some of the events that took place that kind of led up to the Mulberry incident,

can' you uh, take me through that?

i‘ Yeah, when I was just uh, I think I was patrolling down by the plaza when I

heard a call go out of a subject with a gun. Uh, (unintelligible) call and this
family is calling in, he’s pointing a gun at them and he’s uh, threatening
suicide, but then yet he’s pointing a gun at them. So and this guy is on parole
for uh, for attempt murder on police officer. They give a description of a
handgun. A semi-auto and that he was uh, still at the residence when we were
out. Just took a couple three minutes before we got there they put out that he
is on foot in the area.

Okay.
So I get on scene. There’s uh, a couple Sergeants, seven or eight officers, and
we’re doing a - a search at the parolee house that he was last uh, supposed to

been at, down on Spruce.

Okay.
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Uh, the family lives mid-block Spruce between - I think it’s between Orange..
and Mulberry. So we go there. Uh, we search a couple of empty buildings:,
Uh, search team that’s two doors east of there; He’s not there. Using the dog.
And so then it was determined this guy is hldlng out somewhere in the: "
neighborhood. They thought he’d probably come back So uh, Sergeant
(Corbitt) asked if I'd stay in - in the area Just stay 10 6 on the call'in case he
comes back, for give it awhlle ~ : .

Okay.

So I drove over to Busmess Way « off of Russell and uh I got in the complex
there for about another half hour or so.

Okay.

I think.it‘was about 20 30 mmutes or so and the call goes out that suspect’s
uh, returned and while I was en route to the Spruce address, uh, they said he

was on Mulberry It s about a next block up, two blocks away.

So. uh two units’ had Just gone 97 as I turned down Mulberry. I pull up behind
‘them. They’re out of their car and they’re moving up to it looks like a RP
~ standing uh, on the sidewalk mid-block of Mulberry. Uh, so I - I pull up

farther because I can see they’re talking. As I get out from my car, I can see a
suspect.or someone matching the description that’s south of their location,

about probably about 40-50 yards.

{ Okay

And about that time, they see that the same time they start yelling at that
subject. As [ get out of my car on foot, I can see that he - the subject’s got -
now has a handgun to his head. And uh, and he’s walking backwards away
from the officers. So they’re yelling at him, “Put the gun down. Put the gun
down. Put the gun down.” I run up to where they are. And about this time he
takes off running southbound on Mulberry, uh, towards First Street.

Okay.

So uh, uh, I think it was Miller pulled up in a car. Uh, tapping on the window.
Window wouldn’t open up because it was locked. Pops the door. I get in. And
we’re driving, trying to keep visual on the suspect. As Mulberry gets towards
the old off- the old on ramp there where it has the little S-turn, it has a little
slope.

I

t\

Vil

it
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Mm-hmm.

Uh, there is ivy on a chain-link corner of a fence and he disappears behlnd
that. So uh, Miller is driving and he’s getting way too elose, too fast. I’m
yelhng at him, “Stop, stop, stop.” Finally. he stops. But by the time he stops
we’re about the middle of the street, but we’re. almost up to that corner of the
ivy where I didn’t want to get past {

Sure.

My thought was if he’s probably rlght close to that 11tt1e area where the ivy
corner was. So I jump out thinking we’re too close and I run around to the
driver’s side doorto get some eover unt11 we ﬁgure out - gets some eyes on

this guy.

Mm -hmm. :

Uh about that time, I m lookmg and as I pieing out towards the front, I see

_ that he’s. not hugged up next-to the corner where the ivy is, but he’s out about
7 Vuh, 20 feet,

30 feet, and-he’s on this slope and he’s in a prone position on his
stomach. And like he’s laylng in wait. He’s waiting for whoever’s coming

arounc that corner. -

Oh okay

And at: that time, I look off to the right, and uh, uh, Quinn and uh, Russell are
coming up to that corner. Like they’re going to run past it. And I’'m yelling,

_“Get back, get back.” And I come back around to the trunk to get better cover
~ because now I can see he’s - he’s pointing the gun at - at myself and Miller in

- in our - in our direction.
Okay.

As I get to the trunk, let me back up. When I got - went to the driver’s side,
I’'m thinking before I got eyes on, that we need a rifle because this guy is, you
know, we wanted to keep enough distance where he doesn’t shoot one of us
by getting too close. I tell that to uh, to Miller. As I move back to the uh, to
the trunk area, I - I - I pick him up. He’s in a prone and he gets up and - and is
facing us and he gets into a - a crouch position with the handgun pointing at
us. And from where I was at the trunk, you could clearly see he’s like looking
for a shot. He’s moving his hands around. He’s - he started pointing and I’'m
thinking he’s going to skip rounds into this car or he’s going to shoot one of
us at any moment. I was like, at that point, I tried to get uh, I put uh, two
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rounds uh, down to the suspect and - and he goes down. So he - from - from
facing us face on, uh, I shot twice and my gun stove piped.

Mmm.

So, I clear the gun and we - and by this tlme I refocus and he ] down So I
move up to the corner and where we at least have concealment “Where Quinn
and uh, Russell were. G, . ‘-

Okay.

At that point, we could only see that hls uh he’s. facmg head southbound. His
feet were north andhe’s on his stomach And‘we could - and we did see his
hands underneath his waistband area. And at that point I’'m still not 100% sure
that he’s down because I shot him, or he’s down playing possum and he’s
going to roll over when we move up on him.

Okay

"And so I uh I’m - but the other thought is, I’'m thinking he’s - he’s going to
o need medwal aid if heis shot and we can’t leave him there, we need to move

on thlS guy. So we « 1 tell them, you know, “Keep an eye on his hands. We’re

_gomg to trap his hands on the ground until we can get, you know, secure his
* hands first thing. P'm going to be hands on.” And then he goes, I forget who

the other officer was that was going to do the same thing, but we move up on

the guy: As'we’re moving up, I'm - I'm thinking this guy is going to roll over
and shoot one of us. But we - so we moved up on him quick. I grabbed his left
arm. that was pinned up beneath him. I pull it out and I put it behind him. At

ethe same time, I’'m not sure who the other officer was, pulls his hand out.

Okay.

Pull out my cuffs. I cuff him. And uh, you know, the uh, at that point I could
see that he had a head wound. And it - it was severe. But I don’t see the gun
laying there. And so I rock him back and I reached underneath him. I feel the
Pacmyer grips of a handgun.

Mm-hmm.

But with his condition, I was conflicted whether either drag him away from
the weapon or leave everything as it is. But being in cuffs and being how he
wasn’t moving, we’d already called for medical aid, and so let them to make
the final determination. At that point we’re just going to watch him until they
got there.
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Okay.

They were there within a minute and or two and they uh, had the same opmlon
we did that he was deceased. o ,

Okay.

So they uh, made that call. Um, sowe Ieft everythlng as is.

Okay.

Um, but you know, like 'Iﬁsaid the. meinehts before that uh, I - Russell and
Quinn were way closer than we were. We wete probably 60-70 feet maybe

and they’re maybe 20 feet from thls guy at that corner.

Mmhmm.~ h

My. thought is - 1s - she s pomtlng the gun at us and I was expecting to see a
muzzle flash at'any moment. I’m thinking this guy is going to shoot us for
sure. And. then at'the same time, I’m worried that they re going to reach that

, ‘corner and “-and he’s gomg to have a - and he’s going to shoot one of them
: because they re closer

F ‘Mm—'hr‘nm

’”’So it was uh .yeah, it’s - it was uh, definitely surprised that he didn’t get a

round off,

k 'tOkay. Okay. Well you covered uh, the incident in pretty good detail. I want to
~go back over just a couple little things to make sure that I’'m - I’'m clear on it.

Um, the uh, incident back over on Spruce where he I guess he was with some
family members and had shown up at a house and - and had been armed. That
generated the first call?

Yes.

Did you get a chance to talk to any of the family members or get some real
details about that, or - or were you just there kind of supporting the guys
handling it?

No I got just uh, some details from some of the guys on scene. I didn’t talk to
the family.

Okay.

%N(l‘
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And they’re take on it was that uh, he had had the gun to his head at one point
and then was asking for keys or something.

Mm-hmm.
And he didn’t get what he wanted so then he pointedthl_efgun at them
Okay. |

And they supposedly then run 1nto 1ock themselves in and call 911 and - and
this guy’s in the area on foot

Okay.

The car that h‘e wanted Was 111 up front, which made us believe he’s still

close by

Okay. Gotcha When you um, heard the incident go out on uh, Mulberry, uh, it
sounds like youuh, ended up parklng maybe a little bit beyond where um, uh,

. ‘Russell and Quinn had stopped‘7 Did you kind of park beyond them with your
&) Vehlcle or dld you stay in their same area?

They uh, 'at thls pomt they were already making contact with RP so I - 1

 hugged the uh, west curb line. And I pulled past where their car was because

they had to walk a - a - quite a distance.

Mm-hmtﬁ.

k Sothat I would be closer and so I could get out and help sooner.

v Okay. Okay.

So that my car was closer than where they parked farther away.

Gotcha.

On the opposite side of the street.

Okay. W- was your dog ever out at any time during the incident?

No, it was - by the time I got up to where they were making contact, we got

visual on the suspect so he didn’t need to be located. He was already in plain
view.

{
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Okay. When you first, uh, saw the suspect did you recognize him from
anything that you had seen at the Spruce address or?

When we’re at the Spruce address, the - the only contact 1 had with the famrly
was to see a photograph of him and of the famrly plcture ‘ :

Okay.

And we asked him if he looked the same. She sard “Yeah, pretty much the
same.” And we did - everybody got a chance to look at that in case he
changed clothes or in case we saw hrm;l;ater ‘

Okay.

And from the dlstance it looked hke the same guy And based that on the fact
that he had a gun to hlS head 1was pretty sure that that was the guy.

Okay Do you recall uh wh- whether he was right or left handed with the gun
when it was to. h1s head9 I

Okay Um do you recall if he, uh, said anything while he had the gun held to

his head and while uh, uh, Quinn and Russell were coming up to him, or - or
 interacting wrth him?

They were a little closer to him than I was and I couldn’t make out if he was

saying anything.

| ,"O'kay. And then uh, if I understand it right, at some point he turns and starts

heading southbound down Mulberry, uh, kind of out of your sight?
That’s correct.

Okay, and that’s when Miller comes to pick you up and you guys end up in
his vehicle heading down the street?

At - almost at the same time as I’m getting into the car and we start - we - we -
he’s just making that corner where the ivy is.

Okay.

So we had visual on him all the way up until just right then. And so it was just
moments before. And then so that’s what made me think if this - with this
guy’s behavior, he’s probably going to be close at that corner.
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Okay. Okay. And um...], you know, it - it sounds like there at this point isn’t.
any question in your mind that after you saw him uh, after he ran off and the..
next time you saw him he - he’s now in a prone position, dfopping his profile
to where he’s hard to be seen, arms are out stretched in-your direction and
Quinn and Russell’s direction, and now he’s got a gun that " same gun pointed
at your direction as opposed to his head is that correot“’

That’s correct. Once he got to that corner and we plcked h1m up again, he’s in
a prone position, waiting for us, he never had that gun to his head again. It
was always pointed in our dlrectlon w Sat

Okay.

From that point’ forward So once he was - and there’s a little slope as you
come around that bend, it. makes that little turn and it slopes into a dirt area
that kind'of has a 11ttle bit of a grade to it, so he’s kind of pointed upward
Whlle he’s in that prone posmon

It’s hard t ;plck up-at ﬁrst because it’s, you know, he’s on the ground. And I
was expecting to'see him standing up and all of a sudden he’s down. He’s on

*the ground. And at that point, he - from the prone position he came straight up

and then the gun never - only stayed focused in our direction. It never went
any other - anywhere else.

Okay. And you describe that he was um, almost scanning the area in front of

h1m searching with his gun looking for something?

It looked to me like we’re - I’'m trying to get cover behind the trunk of the car,

and to me it looked like he was trying to find a shot.
Okay.

An open area. Whether it be underneath the car or, you know, above the
whatever I had exposed.

Okay.

To me it looked like he was trying to pick a point to - to put rounds in our
direction.

I see.
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And I’'m th- I was expecting to see a muzzle flash at any second. I’m thinking
this guy is going to shoot us.

Right, right.

I was, you know, between that and these'; guys comrng" round the comer it
was a lot going on and in a short amount of tlme '

Sure.

So.

Right. Yeah, ‘causeit sounds like you re also thrnklng of Quinn and Russell
because they are so‘much. closer" ‘ ;

I figured he s focused on me at this moment and I’'m expecting to see a
muzzle flash, but for sure if they ve. reached that corner they’re going to be
Just a thrrd of the dlstance then

R1 ght

And thathe*sﬁygoing - and - and I’m absolutely sure he would shoot them.

Okay. |

_I'mean 'm just, you know, the way he was acting and the way he’s trying to

find a - to put a round down, I just uh, I’m surprised we didn’t see muzzle
flash.

An- any uh, element of fear running through you about what’s - what’s
happening here?

Extremely. I’m thinking that somebody’s getting ready to get shot in a minute.
I thought he was - I just was sure that he was going to start shooting at that
moment.

Mm-hmm.

And I was thinking, he’s going to kill one of us.

Okay. Okay.

/f
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Certainly if they get around that corner, ‘cause they’re so close and they had
no cover. 5 ‘

Yeah.

At least we had the car. But I, you know that car looked hke 1t was about this
big... a o :

Sure.

...when uh, you know, there $ o - you know when you’re trying to get
behrnd it when he S gettmg ready to sshoot at us.-

Okay.
So.

Dld uh and you sald you ﬁred tw1ce Do you recall uh, there being any other

~ “gunshots;; uh elther before yours or after yours?

 You know maybe beCause I was anticipating that he was going to be shooting

atus, [-1- when I shot I wasn’t sure if it was just my rounds I was hearing or

”echoes

Okay. o

And I wasn’t a hundred percent sure if he didn’t fire on us.

3 Okay

I’'m still not 100% sure as I sit here.

Do you remember if you reloaded afterwards, like uh, put a new mag in or
anything?

I never reloaded. I just remember when it - after the second round he’s going

down and - and I just happened to notice as I’'m moving that my gun is locked
back.

Hmm.
So it’s stove piped. And I didn’t see any rounds sticking out, but I - I just

racked it back and it cleared and it was in battery again and - and uh, we
moved forward.

— =
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Okay.

So I don’t know if a live round came out or 1f it Just cleared 1tse1f w1th the
rack and we moved on. - ; ;

Okay. And during this incident, and up to uh when y(;u have actual contact
with the suspect, once he’s down, um, are yourself or uh, Quinn or Russell
giving commands to this guy uh, to do certain things? Put hlS hands down,
surrender, anything like that” /

When we’re - to - whenI get to them at that corner, we’d kinda seen how he’s
on his hands, we’re yelling, “Show us your hands. Show us your hands.”

Mm-hmm. ¢

And - and there s 0 movement But we can’t see the i injury because of the
angle of the slope of the dirt. All you can see is feet and his hands and his

| back

And we rea dlstance away that, you know, we couldn’t tell at that point if he

oy was just - my thought is - is he might be laying there playing possum.

Sure. "

Until we get closer. That was my biggest fear at that moment. I’m like this

‘guy, he’s going to wait till we get closer, he’s going to shoot us.

Okay.

But uh...you know, we yelled commands for him to show his hands and he
didn’t, so we moved on up on him.

Okay. Did you guys have uh, or do you know if Quinn and Russell were
giving commands, even prior to you lock - losing sight of him and him ending
up in the prone position? Were they telling him, “Drop the gun” and that kind
of stuff, or?

When [ first pulled up in my car, and they’re just making contact and they -
they veer attention to the suspect just about the same time [’'m getting out of

my car and see him...

Mm-hmm.



538
539
540
541
542
543
544
545
546
547
548
549
550
551
552
553
554
555
556
557
58
259
560
561
562
563
564

565

566
567

569

570
571
572
573

576
577
578
579
80
281
582

R Z R

Ql:

Ql:

575

"'ﬁ“:rYeah

INTERVIEW WITH OFC. DAVE TAYLOR
Interviewer: Det. Rick Wheeler
01-18-09/2:34 am

Case #P09008550

Page 13

...they’re yelling at him as they’re movmg towards him, trying to get cover.
They re saying, you know, “Put the gun” - they’re'giving him commands of -
of - some type, “Put the gun down” something to that affect. You know “get
on the ground,” “put the gun down” those types of thlngs 4, 3

Any response from him at all?
Not - I couldn’t hear anything. -
Okay.

And he didn’t comply at all He Just moved away He kept the gun up until he
could get it - enough dlstance I thlnk he had the gun up to get some distance.

Okay. Okay You know; I may have somethlng that will pop up in a minute.
Rick, do you have: anythlng’7

Uh; factuallyy [ think you covered qnite well.

I don t have any further questions on this.

\ Actually I th1nk you did a good job detailing it for me. Is there anything that

you want me to ask or you good, (Tara)?

No;, 'Ii,don 1.

" Anything with you (unintelligible)?

No, I think you covered everything.

Is there anything that we didn’t touch on that you think is important for me to
know right now? It sounds like we got most of it, but I don’t want to - I don’t
want to miss anything if there’s something you can think of?

No, just that I was - I shouldn’t have been surprised because I was looking for
him to be waiting around the corner, but for him to be laying in wait like that
was just, uh, was pretty frightening situation when - when you think about the
mindset that his - at that point. You know, he went totally 180 degrees from
that to his head that he’s going to shoot one of us.

Mm-hmm.



583
584
585
586
587
588
589
590
591
592
593
594
595
596
597

R,

TN

This transcript

transcription.

Signed

INTERVIEW WITH OFC. DAVE TAYLOR
Interviewer: Det. Rick Wheeler
01-18-09/2:34 am

Case #P09008550

Page 14

And my thought is that he’s going to shoot one of us at any moment. And uh,
yeah, and the way we’re way too close but at that we’ve already commltted at
that moment. :

Sure.

So.

Okay. All right, we’ll end th1s 1nterv1ew Uh tlme is 2: 54 in the morning on
the 18th. ! 5,

h/,s been reviewed w1th the audlo recordmg submltted and it is an accurate




